
PROTOKÓŁ Nr   14 / 2020 
z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Wijewo odbytego  

w dniu  20 lutego 2020 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1  

oraz 

Wójt Gminy Wijewo – Pan Mieczysław Drożdżyński 

Zastępca Wójta Gminy Wijewo- Pan Jan Apolinarski  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie.   

2. Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Lesznie. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

1/   przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wijewo na 2020 rok, 

2/   przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok, 

3/   przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarczej na 2020 rok, 

4/   przyjęcia planu pracy Komisji Budżetowo – Socjalnej na 2020 rok, 

 5/   przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2020 rok, 

 6/  uchwały Rady Gminy Wijewo zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych                

        warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi                

        opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

        z zaburzeniami  psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego                

        zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania, 

 7/ ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia –               

       schronisku dla bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami               

       opiekuńczymi, 

 8/   odwołania Skarbnika Gminy Wijewo, 

 9/   zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zakończenie. 

 

Ad. pkt 1. 

 

Obrady Komisji Stałych Rady Gminy otworzył Radny Pan Radosław Zamiatała Przewodniczący 

Komisji Budżetowo-Socjalnej. Przywitał obecnych na sali radnych i gości oraz przedstawił 

porządek obrad. 

 

Ad. pkt 2. Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Lesznie 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił roczne sprawozdanie  

z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Lesznie oraz informacje o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie Miasta Leszna i Powiatu Leszczyńskiego za 2019 rok. 

 

Sprawozdanie wraz z informacją stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 

  

 

 

 

 



 

Ad. pkt 3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

1/ przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wijewo na 2020 rok 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała przedstawił projekt uchwały. 

Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3. 

 

2/ przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała przedstawił projekt uchwały. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4. 

 

3/ przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarczej na 2020 rok 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała przedstawił projekt uchwały. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5. 

 

4/ przyjęcia planu pracy Komisji Budżetowo – Socjalnej na 2020 rok 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała przedstawił projekt uchwały. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6. 

 

5/ przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2020 rok 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała przedstawił projekt uchwały. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7. 

 

6/ uchwały Rady Gminy Wijewo zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych                

     warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi                

     opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

     z zaburzeniami  psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego                

     zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że wprowadzony został zapis 

określający koszt 1 godziny usług opiekuńczych, który po zmianie ustalany będzie na poziomie 

minimalnej stawki godzinowej w danym roku kalendarzowym ogłaszanej corocznie na podstawie 

Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz 

wysokości minimalnej stawki godzinowej. 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała zwrócił się z zapytaniem czy na świadczenie usług opiekuńczych 

gmina otrzymuje dofinansowanie z zewnątrz? 

 

Pani Ewa Miś – p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie 

poinformowała, że koszty pokrywane są z własnych środków. Zgodnie z uchwałą, osoby, którym 

świadczymy usługi opiekuńcze są zobowiązane do ponoszenia odpłatności w zależności  

od dochodu.  



 

Radny Pan Radosław Zamiatała zwrócił się z zapytaniem jakie koszty ponosi Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Wijewie w ramach świadczenia usług opiekuńczych. 

 

Pani Ewa Miś – p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie 

poinformowała, że w ubiegłym roku świadczyliśmy 150h usług opiekuńczych, których koszt 

wyniósł 1533,00 zł oraz 25h specjalistycznych usług opiekuńczych, których koszt wyniósł ponad 

1000,00 zł. 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała zwrócił się z zapytaniem ile osób w gminie objętych jest opieką? 

 

Pani Ewa Miś – p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie 

poinformowała, że pomocą objęta  jest 1 rodzina. 

 

Radna Pani Maria Rąk zwróciła się z zapytaniem, jakie są to rodzaje usług i w jaki sposób są one 

realizowane? 

 

Pani Ewa Miś – p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie 

poinformowała, że usługi opiekuńcze są świadczone dla samotnych osób. Polegają m.in.  

na wykonaniu zabiegów higienicznych, pielęgnacyjnych oraz innych, takich jakich dana osoba 

potrzebuje. Specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone są przez specjalistów oraz 

wykwalifikowane osoby i polegają m.in. na przeprowadzeniu rehabilitacji.  

 

Do projektu uchwały nie wniesiono więcej uwag.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8. 

 

7/ ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia  

      – schronisku dla bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami       

     opiekuńczymi 

 

Pani Ewa Miś – p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie 

poinformowała, że powodem podjęcia uchwały są zapisy wynikające z ustawy o pomocy 

społecznej. Ustawa nakłada obowiązek podjęcia uchwały przez Radę Gminy w sprawie zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia – schronisku dla bezdomnych lub  

w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9. 

 

8/ odwołania Skarbnika Gminy Wijewo 

 

Wójt Gminy Wijewo pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że w dniu 20 lutego złożył  

do Przewodniczącej Rady Gminy Wijewo wniosek o odwołanie Pani Elżbiety Molickiej z funkcji 

Skarbnika Gminy Wijewo. Poinformował również, że Pani Elżbieta Molicka w dniu 19 lutego 

2020 r. złożyła do Wójta Gminy Wijewo wniosek o rozwiązanie stosunku pracy  z zachowaniem 

okresu wypowiedzenia bez obowiązku świadczenia pracy. 

 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10. 

 

 

 



9/ zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

 

Wójt Gminy Wijewo pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że zmiany planu dochodów 

dotyczą jednostki budżetowej „Zespołu Szkół  w Brennie”: 

w dziale 801, w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe, w § 0750 zwiększono dochody o kwotę  

7 900,00 zł, natomiast w § 0970 zmniejszono  dochody o kwotę 7 900,00 zł. 

 

Zmiany niniejsze wprowadzone zostały na wniosek Dyrektora Szkoły z dnia 13.02.2020 r. w celu  

prawidłowego funkcjonowania jednostki. 

 

Zmiany planu wydatków dotyczą jednostki budżetowej „Urząd Gminy w Wijewie”: 

w dziale  600, w rozdziale 60016  Drogi publiczne gminne, w § 4300 zmniejszono wydatki  

o kwotę 6 000,00 zł.  W dziale  921, w rozdziale 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, 

w § 6050 zwiększono wydatki na inwestycję  w kwocie 2 000,00 zł. 

W dziale 926, w rozdziale 92601 Obiekty sportowe, w § 4010 zmniejszono wydatki o kwotę  

1 200,00 zł, w § 4170 zwiększono wydatki o kwotę 1 200,00 zł oraz w § 6050 zwiększono wydatki 

na inwestycję  w kwocie 4 000,00 zł. 

 

Powyższe zmiany wynikają z bieżących potrzeb jednostki. Wydatki na wynagrodzenia 

zabezpieczono dla osoby zastępującej pracownika etatowego, wydatki inwestycyjne  zabezpieczają 

środki jako udział w projektach realizowanych wspólnie z funduszami sołeckimi. 

 

W uchwale dokonano również korekty zapisów § 9 i § 10 uchwały budżetowej Nr XIV/92/2020  

w której skorygowano błędny zapis dot.  upoważnienia Wójta Gminy do zaciągania kredytów  

i błędny zapis dot. limitu zobowiązań  z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek 

 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11. 

 

Ad. pkt. 3. Sprawy bieżące. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Rąk przedstawiła zebranym treść pism, które wpłynęły 

do biura rady. 

 

1/ pismo dot. przeprowadzenia remontu budynku Ośrodka Zdrowia w Wijewie w zamian  

      za zwolnienie z opłaty za najem i podatek od nieruchomości w równowartości kosztów 

      remontu. 

  

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że dotychczas nie było 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych na przeprowadzenie kompleksowej 

termomodernizacji dlatego propozycja wyremontowania budynku Ośrodka Zdrowia w Wijewie 

jest zasadna i możliwa w zamian za zwolnienie z opłaty za najem. Wójt poinformował również,  

że poprosił o przygotowanie dokumentacji określającej całkowity koszt oraz, że podejmie decyzje 

o wyrażeniu zgody na złożoną propozycje Pani doktor. 

   

Ad. pkt. 4. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Radna Pani Marta Pietrzykowska zwróciła się z zapytaniem, kiedy zostaną zamontowane kolejne 

lampy na ul. Wichrowej w Brennie. 

 



Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżynski poinformował, że część drogi na ulicy 

Wichrowej jest gminna a część drogi jest drogą prywatną. Gmina nie może zamontować lamp  

na drodze prywatnej, w związku z tym lampy zostały zamontowane tylko na drodze gminnej. 

 

Radny Pan Radosław Zamiatała poinformował, że mieszkaniec gminy wyraził chęć podłączenia się 

do kanalizacji wodociągowej na ul. Wichrowej w Brennie. Nniestety w gminie otrzymał 

informację, że jest to niemożliwe ponieważ miejsce, w którym chciałby się podłączyć znajduje się 

na drodze prywatnej. Wnioskuję, o przejęcie drogi prywatnej na rzecz gminy.  

 

Wójt poinformował, że obowiązki dotyczące wodociągów scedowane są na Zakład Usług 

Wodnych we Wschowie. 

 

Radny Pan Tomasz Furmańczak zwrócił się z zapytaniem czy istnieje możliwość wykonania 

oznakowania poziomego – przejścia dla pieszych, na ulicy Leszczyńskiej, w pobliżu ulicy 

Podgórnej w Brennie. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że zostanie złożony wniosek  

w tej sprawie. 

 

Radna Pani Marta Pietrzykowska zwróciła się z zapytaniem czy ulica Okrężna w Brennie zostanie 

wyremontowana. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że gmina złożyła wniosek  

o dofinansowanie na remont tej drogi.  

 

Radny Pan Robert Mikołajczuk zwrócił się z zapytaniem czy zostanie wyrównana droga  

na Przybyszów w Potrzebowie. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że na przełomie lutego/marca 

gmina rozpocznie równanie dróg. Wójt skierował również prośbę do sołtysów, aby wyznaczyli 

drogi do wyrównania w każdej miejscowości. 

 

Radny Pan Józef  Pukacki zwrócił się z zapytaniem czy wjazd na parking do Kościoła zostanie 

wyremontowany. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że gmina podjęła czynności  

w tym kierunku.  

 

Radna Pani Danuta Leśna zwróciła się z zapytaniem kto ustala opłatę abonamentową? 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że opłatę abonamentową ustala 

spółka. 

 

Radny pan Radosław Zamiatała poinformował, że na sali wiejskiej w Wijewie należałoby 

poprawić moc przyłączeniową. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że zostanie przeprowadzony 

audyt i zorientujemy się czy można zwiększyć moc przyłączeniową w Wijewie, w Zaborówcu  

i Potrzebowie.  

 

 

 



 

Ad. pkt. 5. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został wyczerpany.  

Podziękował za obecność, aktywny udział w posiedzeniu i zakończył obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Komisji 

            /-/ Radosław Zamiatała 

 

 
 

Protokołowała: 
Paulina Zając                                                                                      


